

melaksanakan kekuatan Islam di tanah air masing-masing. Bertawakallah kepada Tuhan dengan orang yang sedikit daripada berkerjasama dengan orang banyak tetapi tidak mempunyai pendirian.

\* \* \*

### **Sukarno dengan rancangannya**

Pada malam 21 Februari yang lalu untuk mengatasi kejadian-kejadian yang berlaku di seluruh Indonesia pada masa ini, maka Presiden Sukarno telah mengeluarkan satu konsepsinya yang di antara lain-lain berhajat menubuhkan satu 'Dewan Kebangsaan' yang di dalamnya terdiri orang-orang dari buruh, dari tani, dari intelektual, dari ulama, kepala bahagian polis, ketua-ketua staf angkatan darat, laut dan udara, yang di ketuai oleh Presiden sendiri yang bakal 'memberi nasihat sama ada diminta atau tidak' kepada kabinet-kabinet yang ertinya bahawa kabinet hendaklah menerima nasihat-nasihat daripada Dewan Kebangsaan yang boleh diertikan bahawa yang kabinet yang akan didirikan daripada semua parti, hendaklah mendengar dan menjalankan dasar-dasar yang dikehendaki oleh Dewan Kebangsaan yang di ketuai oleh Presiden itu sendiri. Tafsiran yang ringkas bahawa Sukarno berhajat menjadi diktator jelas dan terang di Indonesia.

Presiden Sukarno mencela juga adanya puak pembangkang di dalam parlimen Indonesia yang telah lalu dan di dalam ucapannya itu terang disindirkan bahawa Parti Islam atau Masyumi adalah satu parti pembangkang yang keras dan yang selalu berhajat merobohkan sesuatu kabinet yang ditaja oleh Sukarno dengan mengikut kemahuan atau aliran yang dialirkan oleh Presiden sendiri.

Apakah konsepsi Sukarno yang diisytiharkan itu akan dapat menyelesaikan masalah-masalah yang berlaku di sekitar Indonesia pada masa sekarang? Jawabnya bahawa yang demikian akan menambah kesulitan lagi. Sebelum mengisytiharkan konsepsinya itu di Jakarta

telah diadakan serbuan-serbuan tentera yang dikatakan untuk pembersihan. Dan orang berkeyakinan sekiranya konsepsi itu dilaksanakan maka sudah tentu orang-orang yang tidak sesuai dan tidak sependapat akan menjadi korban dan kita berkeyakinan korban yang besar akan menimpa Masyumi yang telah dikecam oleh presiden di dalam pidato konsepsinya itu.

Bagi orang-orang yang tidak mengetahui kedudukan di Indonesia akan mudah menelan apa yang dikatakan oleh Sukarno tetapi orang-orang yang mengetahui bahawa adanya pemilihan umum dengan cara-caranya yang lalu dan melihat hasil-hasil pemilihan umum itu maka parlimen yang ada sekarang adalah sebuah parlimen yang dikuasai oleh Jawa kerana 39 buah kerusi yang didapati oleh komunis, 52 kerusi yang didapati oleh P.N.I, 45 kerusi yang di dapati oleh Nahdatul Ulama' hampir-hampir semua kerusi telah diperoleh di Jawa – tidak di daerah-daerah yang ada sekarang. Sebab itu pemerintahan hasil dari pemilihan umum yang ada sekarang adalah suatu pemerintahan Jawa terhadap daerah. Inilah yang menjadi sebab yang utama mengapa daerah-daerah itu merasa terhimpit dan merasa dianaktirikan dan di kebelakangan dan kerana itulah daerah-daerah itu menghendaki sebuah kerajaan federal bukan sebuah kerajaan seperti yang ada sekarang.

Kalau langkah-langkah ini diadakan kita berkeyakinan bahawa negara Indonesia hancur dan pertahanan Indonesia akan terbagi-bagi: Jawa satu pemerintahan atau satu negara, Sumatera satu Negara, Borneo satu negara dan akhirnya dengan kejadian ini orang Jawa sendiri akan terancam sebab hasil mahsul Indonesia umumnya didapat dari luar Jawa. Kemewahan yang didapati oleh Sukarno bukan dari titik peluh atau hasil mahsul orang-orang di Jawa tetapi dari daerah itu. Kalau keadaan darurat diumumkan bahaya perang saudara tidak dapat dielakkan.